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Maastricht, 4 december 2024 
 

Betreft: Schriftelijke vragen SP – Uittreding van de VNG uit het overleg Integraal Zorgakkoord (IZA).  
 
Geacht college, 

De Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG) heeft recentelijk besloten om zich terug te 
trekken uit de onderhandelingen over het Integraal Zorgakkoord (IZA). Hoewel de VNG haar steun 
voor de hervormingen in de zorg blijft uitspreken, heeft zij aangegeven dat voortzetting van de 
gesprekken afhankelijk is van een structurele oplossing voor de financiële problemen waarmee 
gemeenten kampen. 

Het kabinet heeft aangegeven door te willen gaan met de concretisering van het IZA, maar tijdens 
een ledenvergadering van de VNG op 30 november jl. sprak bijna 94 procent van de gemeenten zich 
uit tegen voortzetting van de onderhandelingen onder de huidige omstandigheden. 

Gemeenten hebben herhaaldelijk zorgen geuit over de financiële haalbaarheid van het IZA. Hoewel 
het akkoord eerder werd ondertekend, was dit onder de expliciete voorwaarde dat er structureel 
meer middelen beschikbaar zouden komen voor preventie en gezondheidsbeleid. Eveneens werd 
aangedrongen op een oplossing voor het zogenaamde "ravijnjaar" in 2026, waarin gemeenten naar 
verwachting aanzienlijk minder middelen ontvangen door een nieuw financieringssysteem. Tot op 
heden zijn deze kwesties onopgelost gebleven. Sterker nog, het kabinet heeft aangekondigd te 
willen bezuinigen op preventie, wat juist een kernonderdeel is van de afspraken binnen het IZA. 

Daarnaast heeft de Vereniging van Wethouders een ernstig signaal afgegeven over de toenemende 
financiële druk op gemeenten.  

Deze ontwikkelingen hebben bij de fractie van de SP tot de volgende vragen geleid. 

1. Heeft de gemeente Maastricht zich, net als de VNG, teruggetrokken uit de 
onderhandelingen over het Integraal Zorgakkoord? Zo nee, welke argumenten 
ondersteunen deze keuze? 
 

2. Heeft Maastricht afstemming gezocht met andere gemeenten in (Zuid-)Limburg om tot een 
gezamenlijk standpunt te komen over het IZA? Of is het besluit autonoom genomen? 
 



 
 
 

 
3. Welke scenario’s worden momenteel onderzocht om de zorg en ondersteuning aan cliënten 

voort te zetten, ondanks de onzekerheden rondom het IZA? 
 

4. Heeft Maastricht aanvullende financiële middelen bij het Rijk aangevraagd om de beoogde 
zorghervormingen uit te voeren? 
 

5. In hoeverre heeft het ravijnjaar in 2026, ondanks eerdere geruststellende uitlatingen, 
invloed op de financiële positie van de gemeente Maastricht? Is herziening van 
beleidsprioriteiten noodzakelijk? 
 

6. Ziet de gemeente zich genoodzaakt bezuinigingen door te voeren, mogelijk ten koste van 
cliënten, medewerkers en andere belanghebbenden? 
 

7. Bestaat het risico dat lopende zorgprojecten in Maastricht vertraging oplopen of geheel stil 
komen te liggen door de huidige situatie? 
 

8. Overweegt het college de benodigde financiering voor de zorghervormingen uit de eigen 
reserves te halen? Zo nee, welke alternatieve oplossingen worden overwogen? 
 

9. Hoe beoordeelt het college de recente waarschuwingen van de landelijke vereniging van 
wethouders inzake de financiële situatie van gemeenten? Welke maatregelen overweegt 
Maastricht om deze uitdagingen aan te pakken? 
 

10. Gezien het feit dat de reikwijdte van het IZA verder gaat dan 2026, hoe wil de gemeente 
Maastricht haar langetermijnbeleid aanpassen om toekomstige uitdagingen in de zorgsector 
te ondervangen? 
 

11. Wat is de reactie van Maastricht op de bezuinigingen op preventie? Hoe beïnvloedt dit de 
mogelijkheid om aan de gestelde eisen en doelstellingen te voldoen, en wat betekent dit 
voor de oplopende zorgkosten? 
 

12. Welke stappen onderneemt de gemeente Maastricht om lokaal en regionaal de 
noodzakelijke financiering voor het IZA en de zorghervormingen te verkrijgen? 

Hoogachtend, 
 
Jack van Gelooven 
Raadslid SP 

 


